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Bratislava 29 . aprila 201,9

Y61.eny p6n prof. RNDr. Miku165 Huba, CSc.,

v prvom rade V6m d akujem za gratulfrciu a prejavenri podporu. Zfirovei dovofte,

aby som sa ospravedlnll za neskor5iu odpoved na v65 list, na irvod n65ho p6sobenia sa

nataz stretlo viacero poZiadaviek a problemov, pre ktor6 sme neboli vZdy schopny

reagovat' v re6lnom dase.

Funkcia prim6tora je pre mfla prileLitost', ako zmentt mesto, v ktorom som sa

narodil a ktor6 m6m riprimne r6d. Chcem intenzivne hovorit' aj s bratislavskou

verejnost'ou a spolodne sa pripravit' na to, ako pre Bratislal'u dosiahnut' zlep5enie

v kaZdom smere. Vo vzfahu k Zivotndmu prostrediu by som r6d uviedol, Ze tejto t6me

priklad6m mimoriadnu vfrtnost, doho d6kazom je aj v1'tvorenie pozicie splnomocnenca

pre Zivotnd prostredie.

K jednotlir,ym probldmom, s ktorlmi ste sa na mia obr6tili, uvddzam nasledovn6:

Vinohrady

Bratislavskd vinohrady povaZujeme za jednu z najviid5ich deviz ktord vyznamnym

sp6sobom dopifajri charakter hlavndho mesta a sf nesporne jednou z podstatnych sridasti

bohatej hist6rie mesta. V prfpade vinohradov ktor6 sa e5te podarilo zachovaf sa budeme

snaZit' o ich efektivnej5iu ochranu najmii formou zmien a doplnkov rizemn6ho pl6nu

hlavn6ho mesta ato aj na zttklade zdv'dzneho stanoviska BSK ktor6 spominate.



Karloveskh zftoka

Karlovesk6 zfttokaje jednou z dalSich vyznamnrch .rblastf nie len pre jej rekleae'nr

potenciAl, ale aj pre ochranu prirody. ReZim a r-r uZjr anie tohto cenndho priestcnt zo

strany hlavn6ho mesta intenzivne rieSime aj v spoiupraci s r od6kmi a h1'ad6me mo2nosti

zlep5enia podmienok na vykon vodnych Sportor v priu-slore zitoky. Zatymto ridelom sme

podpisali aj memorandum o spolupr6ci, ktore bLrde ramcom pre d al5ie zlepSovanie

podmienok pre vykon vodnych Sportov na fzeni Bratislarry. Dal5ia urbaniz6cia tohto

priestoru ajeho zahust'ovanie nie je vz6ujme hlarndho mesta abola by aj vrozpore

s verejnym zSujmom.

Krdl'ova hora

Podobne ako in6 plochy dnes cennd ako rekreadne rr-znamnd plochy. dasto rrznamnd aj

pre ochranu prirody aj uzemie Krdl'ovej hory narrhu-ieme rie5it' zmenami a doplnkami

rizemn6ho pl6nu tak, aby sa funkdn6 plocha 101 odstranila. Rornako iu rnimame ako

hrozbu pre potenciftlne zastavanie itzemia.

Maly a Vel'lqy DraZdiak

Plne sa stotoZflujeme s va5im n6vrhom na zachovanie pripadne jemnd zrekultivovanie

uzemtav okoli jazier Veliky a Malli DraZdiak. Zttmer predch6dzajiiceho r edenia prer6bat'

toto irzemie na kultrimu parkovf ripravy povaZujeme za nevhodny, aL Skodlirl pre tento

priestor s vysokou prirodnou hodnotou.

Peiniansky les

V pripade Pednianskeho lesa, ktory je dnes aj sudast'ou CHA Pedniansky les, sme uZ

aktivne vstripili do rokovani so 5. p. Lesy SR, ktory predmetn6 uzemre priamo spravuje.

Na z6klade tychto rokovani vieme dnes skon5tatovat', Le t'aLba na tomto uzemi ie taLba

pozastavend, do dasu dosiahnutia dohody o d'a15om postupe. V tejto srivislosti sme aj p.

ministerku Matednir informovali, Ze situ6ciu pldnujeme rie5it' aj vyuZitim n6stroja na

zmenu platn6ho programu starostlivosti o les. Pednianskemu lesu sa okrem toho

venujeme aj v sirvislosti s aktu6lne prebiehajfcim sirdnym sporom, kde hl'ad6me cesty

zapojenia sa do tohto sporu, ktor6ho predmetom sr.i podlia n65ho ntnoru Spekulativne

zfmeny pozemkov v tomto cennom uzemi. Pedniansky les predstavuje pre mesto



Bratislava unik6tne chr6nend uzemte Dunajskych luhov, zasahujirce priamo do centa

hlavn6ho mesta, pre ktor6 je okre toho aj d6iezitym zdrojom pitnej podzemnej vody.

Bratislavsky lesopark @LP)

Podobne, ako v pripade luZn6ho Pednianskeho lesa, tak aj v pripade ostatnych lulnych,

di malokarpatsk;,ch lesov, situ6ciu riejime rokovaniami so 5. p. Lesy SR. v tejto

srivislosti n6mul boia prezentovan6 aj Stridia ktor6 dokdzalana nami poukazovany fakt,

Ze sirdasnd hospod6rske vyuLivanie tlichto lesnlfch porastov potl6da ich rekreadny, ale aj

ochranny potenci6.l. Situ6ciu budeme riesit'dal5imi rokovaniami so sprS.vcami lesnych

porastov. Na5ou spolodnou poZiadavkou je zmena spdsobu hospod6renia v tychto

cennych lesnych porastov. Jednou z ciest moZe by' aj vami navrhovanir zmena spr6vcu

tychto lesnych porastov. Mesto Bratislava v tomto smere plne podporuje mySlienku

vzniku NP Podunajsko, ktory by aj po legislativnej str6nke silnej5ie zardmcoval ochranu

tohto cenn6ho fzemia. Obiast'Devina na ktoru vo svojom liste samostatne upozoriujete.

musi by' integr6lnou sfdast'ou navrhovan6ho ndrodndho parku. nakol'ko pr6r e v tomto

katastri sa koncentrujir tie najviid5ie prirodnd hodnoty mesta Bratislar a. Sucasr'ou rieSeru

a-i pre titto oblast' bude tak isto vami spomfnand lodn6 spojenie, ktor6 sa riesi v r6mci

SirSieho zftmeru na integr6ciu lodnej dopraq' do dopravndho s1.st6mu mesta. Okrem toho

musime aktivne pristripit'ku zmen6m rizemndho pl6nu tak, aby samotny irzemnl'p16n

nepredstavoval potenci6lnu hrozbu pre tieto uzemra. Uvedomujeme si, Ze dnesne znenie

UP BA, zakladhv tomto smere mnoh6 rizik6.

OvzduSie

Otazku kvality ovzdu5ia v hlavnom meste vnimame vetmi citlivo, aj preto sa prisluSny

odbomy ittvar magistrdtu aktivne zapojll do procesu pripomienkovania prislu5nej

legislativy, ktor5. prebieha na frovni VZp Sn. Uvedomujeme si, Ze dnes nedisponujeme

dostatodnym mnoZstvom relevantnych dfn na to, aby sme mesto vedeli zodpovedne

regulovat' napriklad vytvorenim nizkoemisnych zon. Pr6ve ot6zkou nizkoemisnych zon

sa zadiname zaoberat'. Aj ,, tejto srivislosti sa pokirsime docielit' zahustenie meracich

bodov kvality ovzdu5ia. Otdzka kvality ovzdu5ia je pre n6,s samozrejme rizko spiit6

s s kvalitou zelene v mestskom priestore. Aj preto intenzivne pracujeme na zmene

pristupu jej manaLmentu a najmii novej vysadbe drevin, tak aby bola posilnend funkcia

zelene prdve vo vzt'ahu k distote ovzdu5ia. Okrem toho ako zfsadnu sridasf riesenia
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kvality ovzdusia v Bratislar e poi a2ujeme nami navrhor anir regul6ciu formou parkovace'i

politiky mesta. Adaptadnd opatrenia na klimaticku znlenu budu sildast'ou pripravovan6ho

manu6lu tvorby verejnych priestoror'' Zavdzne stano\ iska hlavndho mesta vnimame ako

d a13i siln;i nastroj pouZitel'n, na zapodmienkor anie uplatnovania adaptadnych opatreni

na klimatickir zmenu

Voda

Bratislava m(tnasvojom uzemiviacere r-lrznamne por rchovd aj podzemn6 vodnd plochl'"

Ich efektivnejiiu ochranu I'idime najml r' konterte ilzemndho pl6novania a pr6r e

v spojitosti s opatreniami na ochranu prirody tak ako ur'6dzate' Ako probldm I'nimame

v sirdasnosti nedostatodnj monitoring pohlbu znecist'ujircich l6tok r podzeninrch

voddch pod mestom. Ako mesto budeme trvat na kompiexnej$om posudzorani norrch

zftmerov zakladanych pod uroveri podzemnych r od a inicior-at' rokor ania so SH\IL- za

ridelom skvalitnenia monitoringu kvality podzemnlch rdd' Porrchorlnr roddn

venujeme vyssiu pozornosf napriklad v projekt tzr . Dunajskeho parku a aj r spojitosti

skonceptom Dunajskych brehov, vspolupraci so spraYcom rodnlch tokov svP'

hfad6me riesenia rcvitaliz(rcie riedn,vch brehov Dunaja a sprietodnenia d alsich ramien na

uzemi hlavneho mesta. specifrckir pozornost' by sme radi venovali malym vodnym

tokom, najmii v srivislosti s potrebou adaptacie na klimatickf zmenu.

Verejnf zelei

Iste ste zachyll\ zamermesta masivne investovat' do vysadby novych stromov' Ako sme

uZ uviedli dreviny - ich kvalita, kvantita a priestorov6 distribfcia je vit6ine doleZitou

sitdast'ou snahy o prisposobenie sa prebiehajfcej klimatickej zmene' Pl6nujeme preto

realizovat takdto vysadby za pouLivania prvkov zabraiujircich zhutiovaniu p6dy

azfroveischopnych tarazovo absorbovat'v2idsie mnoZstv6 vody' Syst6m starostlivosti

o verejmi zelei uL v sudasnosti prehodnocujeme, kedZe si plne uvedomujeme Ze ten

doterajsi viedol dasto aj kjej poskodzovaniu. Arboristicky Standard sa uL dnes stal

zfukladnym ramcom na reahz(rcru akychkollvek z6sahov do verejnej zelene' V r6mci

zmeny organizadnej Struktriry magistr6tu sa napriklad aj zeleil na cintorinoch dostala do

kompetencie sekcie Zivotn6ho prostredia. vami spominan6 intaktnd plochy vnimame ako

vhodny n6stroj na garanciu zachovania zelene na ploch6ch ktord sit na zelei dnes

vyhraden6. okrem toho uZ dnes zo sekcie Zivotn6ho prostredia odch6dzajf nestihlasn6
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stanoviskf ku Ziadostiam o umiestiovanie iniinierskych sieti do volinych pl6ch vedl'a

chodnikov di ciest, kde sa dasto nachiidzazelei.

Na z6ver dovofte, aby som V6s pozval na osobn6 stretnutie do Primaci6lneho palfrca

vpondelok 21.5.2019 o 15.30 h vmojej kancel6rii. Podrobnosti dohodnri na5e

sekretari6ty.

S pozdravom
tItr,(,L

Spolodnosf pre trvalo udrLatelny Zivot v SR a Slovensky ochran6rsky snem
Prof. RNDr. Miku165 Huba, CSc.
Starotursky chodnik I
Bratislava


